

Belgische Kamer van Volksvertegenwoordigers

GEWONE ZITTING 1992-1993 (*)

4 MEI 1993

WETSVOORSTEL

tot wijziging van de wet van 27 juni 1921 waarbij aan de verenigingen zonder winstgevend doel en aan de instellingen van openbaar nut rechtspersoonlijkheid wordt verleend

(Ingediend door de heer Duquesne)

TOELICHTING

DAMES EN HEREN,

Artikel 26, tweede lid, van de wet van 27 juni 1921 bepaalt dat een vereniging zonder winstgevend doel zich tegenover derden niet op de rechtspersoonlijkheid kan beroepen, tenzij drie vijfde van de leden de Belgische nationaliteit bezitten dan wel in het Rijk gevestigde vreemdelingen zijn, ingeschreven in het bevolkingsregister en verblijf houdende in België.

Die wet is blijkbaar achterhaald. Voorts staat ze haaks op de geest van het Verdrag tot oprichting van de Europese Economische Gemeenschap, met name op het verbod om de onderdanen van de andere Lid-Staten op enigerlei wijze te discrimineren wanneer zij gebruik wensen te maken van hun vrijheid van vestiging. Die wet is ook in strijd met de voltooiing van de interne markt op 1 januari 1993.

Artikel 26, tweede lid, van de wet van 27 juni 1921 dient derhalve te worden gewijzigd als volgt : « Hetzelfde geldt wanneer drie vijfde van de leden niet de nationaliteit van een Lid-Staat van de Europese Gemeenschap bezitten, dan wel geen in de Europese Gemeenschap gevestigde vreemdelingen zijn van

Chambre des Représentants de Belgique

SESSION ORDINAIRE 1992-1993 (*)

4 MAI 1993

PROPOSITION DE LOI

modifiant la loi du 27 juin 1921 accordant la personnalité civile aux associations sans but lucratif et aux établissements d'utilité publique

(Déposée par M. Duquesne)

DEVELOPPEMENTS

MESDAMES, MESSIEURS,

La loi du 27 juin 1921 dispose à l'article 26, deuxième alinéa, qu'une association sans but lucratif ne peut se prévaloir de la personnalité juridique à l'égard de tiers que si les trois cinquièmes des associés sont de nationalité belge ou sont des étrangers établis dans le Royaume, inscrits au registre de la population et résidant en Belgique.

Cette loi semble désuète, et est incompatible avec l'esprit du Traité de la Communauté économique européenne, dans le chef de l'interdiction de pratiquer toutes discriminations à l'égard des ressortissants des autres Etats membres dans l'exercice de la liberté d'établissement. Cette loi est également incompatible avec l'institution, au 1^{er} janvier 1993, du marché unique.

Dès lors il convient de changer les termes du deuxième alinéa de l'article 26 de la loi du 27 juin 1921 par « Il en est de même si les trois cinquièmes des associés n'ont pas la nationalité d'un Etat membre de la Communauté européenne ou ne sont pas des étrangers hors Communauté européenne établis

(*) Tweede zitting van de 48^e zittingsperiode.

(*) Deuxième session de la 48^e législature.

buiten de Europese Gemeenschap, ingeschreven in het bevolkingsregister en verblijf houdende in een van de landen van de Gemeenschap ».

dans la Communauté européenne, inscrits au registre de la population et résidant dans un des pays qui la constituent ».

A. DUQUESNE

WETSVOORSTEL

Enig artikel

Artikel 26, tweede lid, van de wet van 27 juni 1921 waarbij aan de verenigingen zonder winstgevend doel en aan de instellingen van openbaar nut rechts-persoonlijkheid wordt verleend, wordt vervangen door wat volgt :

« Hetzelfde geldt wanneer drie vijfde van de leden niet de nationaliteit van een Lid-Staat van de Europese Gemeenschap bezitten, dan wel geen in de Europese Gemeenschap gevestigde vreemdelingen zijn van buiten de Europese Gemeenschap, ingeschreven in het bevolkingsregister en verblijf houdende in een van de landen van de Gemeenschap ».

19 april 1993.

PROPOSITION DE LOI

Article unique

L'article 26, deuxième alinéa, de la loi du 27 juin 1921 accordant la personnalité civile aux associations sans but lucratif et aux établissements d'utilité publique est remplacé par ce qui suit :

« Il en est de même si les trois cinquièmes des associés n'ont pas la nationalité d'un Etat membre de la Communauté européenne ou ne sont pas des étrangers hors Communauté établis dans la Communauté européenne, inscrits au registre de la population et résidant dans un des pays qui la constituent. »

19 avril 1993.

A. DUQUESNE